
PROTOKOL NrLD02024

z sesii Redy Gminy Rybno odbytej w dniu 26 slycznia2o24 r.
w sali sesyinei w Rybnie przy ul. Lubawskiej 15 pod peewodnictwom
Pana Piotr Komatowskiego - Przewodniczecego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Raszkowska - Zastepca Kierownika Referatu, Zastepca

Kierownika Uzedu Stanu Cywilnego w Uzedzie cminy Rybno

Obrady rozpoczQto o godz. |0.00 zakoiczono o godz.12.35

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W sesji bieee udzial9 Radnych

- lista obecnosci stanowi zahcznlk nr 1 do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1.Pan Tomasz Wggzynowski -W6jt Gminy

2.Pani Zdzis+awa Kanicz - Skarbnik Gminy

3.Pani Jolanta Jendrycka- Sekretaz cminy

4.Pan Zbigniew Dzystek - radca p.awny

- lista obecnosci stanowjzahcznik nr 2 do protokolu

4 Soltysi

- lista obecno6cistanowizalacznik nr 3 do protoko.lu

Porzedek sesji:

Ad.l i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie pJawomocnosci ob.ad.

Obrady LIX sesji Rady Gminy Rybno otwozyl o godz. 10.00 Pan Piotr Ko.natowski Peewodniczqcy

Rady Gminy.

Nastepnie pouczyl wszystkich obecnych, i2 obrady Rady Gminy sq rejestrowane za pomocAwzAdzefi

nagrywajqcych d2wiek.

Powital wszystkich obecnych na sali obrad, a nastepnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu listy obecnosci,

na saliznalduj sie 9 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad.3,Ustalenie porzadku obrad.

Przewodniczqcy Rady pzedstawil porzqdek dzaenny obrad.

Porzadek obrad:

l.Otwa.cie sesri.

2.Slwierdzenie p€womocnoici obaad.

3.Ustalenie poJzedku obrad.

4.Przyiecie protokolu z Lvlll sesji Rady Gminy Rybno-

S.Sprawozdanie miQdrys€yine W6rta Gminy Rybno.

6.Podigcie uchwal w nastepujqcych sprawach:

1) zmiany WieloletnieJ Prognozy Finansowej cminy Rybno na tata 2024-2038;



2) zmian w budzecie Gminy Rybno na 2024 rok;

3) udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu pomocy finansowej,

4) udzielenia dotacji celowej ze Srodk6w budzetu Gminy Rybno na.ealizacjQ prac remontowych,

konserwatorskich oraz roboty budowlane pQy spichlezu w Hartowcu w €mach Rzqdowego Programu

Ochrony Zabytk6w, Edyqa RPOZ2022,

5) udzielenia dotacji celowej ze Srodk6w budzetu Gminy Rybno na realizacjQ prac remontowych'

konseMatorskich oraz roboty budowlane pzy kosciele pw Podwyzszenia KzyZa Swietego w

Koszelewach w ramach Rzqdowego Programu Ochrony Zabytk6w, Edycja2RPOZ2023'

6) udzielenia dotacji celowei ze Srodk6w bud2etu Gminy Rybno na realizacig p€c remontowych,

konseMatorskich oraz roboty budowlane przy kosciele pw SwiQtej Barbary w Rumianie w ramech

Rzadowego Programu Ochrony Zabytk6w, Edycja RPOZ2022

7,Woln6 lYnioski i zapytania.

S.ZamkniQcie sesii.

Kierujqc nastQpnie zapytanie o propozycje zmiany pozqdku obrad

Wniosek o zmianQ pozqdku obrad : nie wniesiono.

Nastepnie poddal pod glosowanie porzqdek obrad.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na u6tawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnofci 9

Radnych glosami:

-..2a, -g
-,,przeciw' - 0

. ,,wstrz ymujqcych sie" -l)
przyieta Porzqdek.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem pozqdku obrad stanowi zalqcznik nr 4 do protokolu

Ad.4.Przviecie protokolu: z Lvlll sesii Radv Gminv Rvbno.

Peewodniczqcy Rady poinformowal, te protok6l z Lvlll sesji zostal wytozony do wglqdu i do czasu

rozpoczecia sesji nie zlozono do pzewodniczqcego wniosku o dokonanie poprawek do przedlo2onego

projektu protokolu.

W zwiqzku tym poddal pod glosowanie protokol z Lvlll sesji Rady Gminy.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady l5 Radnych w obecno5ci 9 Radnych

gloaami:

-..2a" -9
-,,przeciw - 0
- ,,wstrzymujqcych siQ" -0
przyieh protok6l z LVlll sGsji Rady Gminy.

lmienny wykez glosowenia nad przyjeciem protokolu stanowi zalqcznik nr 5 do protokolr



Ad.S.Spaawozdanie miedzvsasvine W6ita Gminv Rvbno,

Pzewodniczecy Rady - Pan Piotr Kornatowski udzieljl glrsu W6jtowi Gminy - Panu Tomaszow

Wegrzynowskiego, kt6ry przedlozyl sprawozdanie z dziafalnoSci miedzysesyjnej.

Pytai nie wniesiono.

Sprawozdanie stanowi zalqcznik nr 6 do protokolu.

Ad.6.Podiecie uchwal w nastepuiacvch sDrawach

l.zmianv Wielolelniei Proonozv Finansowei Gminv Rvbno na lata 2024-2038

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Komatowskizwr6cil sie do Peewodniczqcego KomisjiBud2etu

i Finans6w Pana Geegoza Januszewskiego o pzedstawienie opiniiw sprawie projektu uchwaly.

Peewodniczqcy Komisji -Pan Grzegorz Januszewski pzedstawil opinie Komisji Bud2etu i Finans6w o

projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik nr 7do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwotz yl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytafi nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu pOektu uchwaly ptzez

Wicepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 9

Radnych, glosami:

- 0 -,,przeciw"

- 0 - ,,wstrzymuiqcych aie"
podig+a uchwale Nr LlX./439/2024 w apJawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej cminy
Rybno na lata 2024-2038.

Uchwala stanowi zalacznik nr 7do orotokolu.

lmienny wykaz glosowania nad pojektem uchwaly stanowizahcznik nr 8 do p.otokolu.

2) zmian w budiecie Gminv Rvbno na 2024 rok

O glcs poprosila Skarbnik Gminy - PaniZdzislawa Kanicz, kt6ra wyjasnilai ,, Panie PzewodniczAcy,

Szanowna Rado poinformuje, 2e w materialach zmian do bud2etu na dzisiejszq sesje zrobilam blqd. W

dziale 801 OSwiata i wychowanie, rozdzial80146 Doksztalcanie i doskonalenie nauczycieli, winno byc

zmjany 0, czyli pzesuniecie z uzedu gminy Srodk6w do poszczeg6lnych jednostek oswiatowych.

Poniewa2 na poczqtku roku do bud2etu wprowadzamy w Urzedzie Gminy, a p6rniej na najbli2szej

pierwszej sesji roku fobimy pzesuniecia do jednostek oswiatowych. Wprowadzilam pomylkowo szkoly

Koszelewy, Rumian, Rybno iZabiny do rozdzialu 80149, wiQc prosze o uwzglednienie tej zmiany'.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piok Kornatowski zwr6cil sie do Pzewodniczqcego KomisjiBud2etu

i Finans6w Pana Gzegorza Januszewskiego o pzedstawienie opiniiw sprawie projektu uchwaly.

Przewodniczqcy Komisji -Pan GEegotz Januszewski pzedstawil opinie Komisji Bud2etu i Finansdw o

projekcie uchwaly.



Opinia stanowizahcznik nr gdo protokolu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad proiektem uchwaly.

Glos zabrali:

Radny - Pan Bogdan Wantowski zapytal ,, Pani skarbnik. l\4ialbym kilka pytaf w sprawie bud2etu.

Pierwsze dotyczy dzialu 9004426. Chodzi o zakup energii pzyjetej na ten rok w budzecie 100 tysiecy

zlotych. Zwiekszamy wydatki o 200 tysiecy zlotych, a wiec o 200%. Czym jest to spowodowane? Bo ta

pozycja ozakup energiipowtaza siew kilku dzialach. NastQpne pytanie, dzial926. Pozycja 605 Vwdatki

inwestycyjne jest p.zyjete. W bud2ecie jest 60 676 zl Zwiekszamy o 70 000 zl Na co te pieniqdze sq

ptzeznaczone? Dzial Nastepny 851, pozycja 421. Gdy chodzi o wydatki na osrodek zdrowia,

zmniejszamy wydatki o 45 000 zl. NastQpny dzial 750 pozycja 303 R62ne wydatki na eecz os6b

fizycznych bylo 75 00021. zwiqkszamy o 40 00021 wydatki do 1 15 tysiQcy Na co sq przeznaczone le

pieni+ki? Dzial750 pozycja 404 v/ynagrodzenia osobowe. Pracownik6w bylo 205. zwiekszamy o 15

000. Dzial 750, pozyga 421 zakup material,6w i wyposa2enia bylo 50 00021. zwiqkszamy o 95 00021.

Dzial750, pozyqa 422 zakup zywnosci 5000 zl. To jest dzial promocji. Na 60 te pieniq2ki bqdq

ptzeznaeone? | jeszcze mam vvynagrcdzenia agencyjne, prowizyjne bylo 20 tsiqcy, zwiekszamy o 15

tysiecy zlotych. Pytanie moje dotyczy. To jest poczqtek roku. To, co ja wyliczylem, to jest 450 tysiecy.

zwiekszamy po stronie dochoddw. W budzecie nie bylo tych pozycji, wiQc bieeemy kredyt, zaciqgamy.?

Czy to sajakies z wolnych Srodk6w? Skqd te pieniqzki pochodzq?"

Skarbnik Gminy - Pani zdzaslawa Kanicz w odpowiedzi wskazalai ,,Pzed sesjE rnozna przyjsc na

komisje. Po to sq komisje, 2ebysmy sobie vvyjasniali. Ale wiem, lubicie pod publikQ, wiQc chcesz 2eby

na sesji odpowiedzied. VViQc informuje, takjak ka2dego roku, tak itego roku. Poczqtek roku jest zasada

zgodnie z pzepisami, 2e dochody biezqce muszq by6 wy2sze od wydatk6w bie2qcych i kazdego rcku

informujg jaka kwota jest nam do zrdwnania wydatk6w, a dochod6w bie2qcych potrzebna. Tak samo

informowalam Paistwa pr2y projekcie bud2etu pzed podj9ciem bud2etLl na rok 2024. Vviec mo2e i nie

do koica zostalo to dobrze obliczone, ale z tego co pamiQtam to wprowadzam zwiQkszenie 670 tys. .

Natomiast jesli chodzi o zwiekszenie srcdk6w na pa'agratie 422. czyli zakup Srodk6w 2ywnosci, mo2na

zauwa2y6, 2e nie tylko w utzedzie, ale w innych rozdzialach r6wnie2 wprowadzamy z uwagi da to, 2e

wszystkie artykuly spozywcze z tego co czytamy winny byc ksiegowane na tym paragrafie, wiec nie

tylko w ueedzie, ale w innych dzialach r6wnie2. Tak samo na Srodki na tzynastki nie zwiQkszamy tylko

w uzgdzie, bo zecz)4,viscie o tyle jest pottzeba zwiekszenia, ale r6wnie2 w opiece spcrecznej. Przykro

mi bardzo, ale pan radny nie zauwa2yl."

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzilr ,,Pani skarbnik. Nie bylo pytai. Do tej pory zawsze byly

wsp6lne. W tej chwili zwoluje sie tylko dane komisje. Dlatego my nie mamy obowiqzku uczestniczyc

Ale pytania byly konketne. O wydatki na energie. Jedna pozycja. Pani siQ nie odniosla do zadnych z

moich pytai.

Skarbnik Gminy - Pani zdzislawa Kanicz w odpowiedzi wskazala: ,,odniosfam sie do wszystkich pytai.

Og6lnie zwiqkszamy bud2et o 670 zl. Je6li chodzi o wejscie do nowego bud2etu, o ile bqdz,emy

zwigkszac w ciqgu roku te2 poinformuje, a informowalam pe ed wprowadzeniem budzetu na rok 2024.



I bedziemy to czyni6, bo nie ma innego wyj6cia. Z czego to pytanie? Ju2 odpowiadam Z nadwy2ki

bud2etowej, z wolnych 5rodk6w. Kredytu nie zwiqkszamy. zycae pokazalo, ze nawei nie bieftemy

kredyt6w. Nie wzielismy w 2022, nie wzielisimy 2023. Zalozenie jest takie, 2e w tym roku mamy

planowany kredyt 4 mln. Energia, energia iwszelkie inne zwiQkszenia ogolem o kwotg 670 00021.

Powtaeam to ponownie dotyczy zwiqkszenia, gdzje mamy Srodkile2qce na koncie, a nie moglismy tego

wdrozyc na poczqtek roku, bo zasada zwiekszenaa wiekszych dochod6w bie2qcych od wydatk6w

bie2qcych nam na to nie pozwalala. Na tq chwilq nam pozwala i bQdQ to czynila w ciqgu roku dale.j."

Radny - Pan tukasz Glowacki powiedzial ,,chcialbym jevcze sie odniesc do wypowiedzi radnego

Bogdana Wantowskiego..Nie jest p€wdq co Pan powiedzial, 2e Pan nie ma obowiqzku uczestniczyc
jak byla komisja bud2etowa, poniewa2 zgodnie ze statutem Gminy Rybnojako radny ma Pan obowiqzek

uczestniczyC we wszystkich wydarzeniach wa2nych dla gminy."

Radny - Pan Eogdan Wantowski stwierdzil: ,, Statut zobowiqzuje do uczestniczenia w komisji, kt6ra

dotyczy mnie. W innych komisjach moge by6jako goSC, ewentualnie sobie pzyj66, posluchac. Nie ma

obowi+ku uczestniczenia w innych komisjach. Obowiqzkiem uczestnika w mojej komisji, ewentualnie

na sesji. Ajeszcze jedno wrac€jqc do pytania Pani Skarbnik, wydatki to byly konkretne pytanie, pozycja

410 dzial750 paragraf. O co tu chodzilo? Zwiekszenie ?"

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz w odpowiedzi wskazala: ,,panie €dny w poszczeg6lnych

parag€fach do kwoty 670 tsiecy zwiekszam, tak jak przed momentem powiedzialem i czy to jest

energia, czy to sq Srodki na wyplatQ diet dla radnych czy sottys6w? To jest zwiekszenie og6tem w

wysokosci 670 tysiecy. I nie bedziemy analizowad na ktdrym paragrafie ile, bo ja moge paistwu to

zrob,6 w biurze. ProszQ przyjsc, bedziemy ka2dy paragraf i wyjdziemy na kwote, kt6rq ogdlem podaje.

Nie ma sensLr podawa6 w kt6rej pozycji ile, bo se r6wnie2 i pzesuniqcia z paralatu 42,1 na 422, bo

takie przesuniecia mamy. Robimy to do potrzeb, do zgloszeniach, kt6re dajq nam z wydzial6w

merytorycznych ito co pzed momentem poM6zylem Zwiekszenie, bo nie bylo mo2liwoSci dodania

zrobienia dokonania tego przy bud2ecie pierwotnym. lja o tym Pahstwa informuje zawsze".

Radny - Pan Rafal Gniazdowski stwierdzjl: ,,Szanowni Paistwo . Odnoszqc sie tutaj do tej informacji,

2ete pylania mo2na zadawaC w gabinecie czy na komisjach owszem, ale r6wnie2 takje pytania mozna

zadawac podczas sesji i tak naprawde to jest wlasciwe miejsce oraz wlaSciwy czas. I mysle, Ze to nie

ma wielkiego znaczenia, bo po prostu wystarczy udzieli6 odpowiedzj na to pytanie. Ja mam jeszcze do

pani skarbnik pytanie. Nie wiem. Czy tutaj padlo. Pani Zdzislawa, bede mial pytanie do panj o dzial T5O

0 95 rozdzial paragraf 33330. Iam sq wydatki na eecz os6b fEycznych. Zwiekszamy o kwote 5O.OO0

zl. Gdyby Pani mogla powiedziec czego to dokladnie dotyczy? Natomiast drugi, drugi rozdzial, o kt6ry

chcialbym zapytad, to jest 995 paragraf 430 zakup uslug pozostatch ptus 1O.OOO. Dziekuje bardzo z

96ry za odpowied2."



Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz w odpowiedzi wskazala:,, widze, 2e jest potrzeba. Bylo bardzo

malo os6b na komisji, wiecjest potzeba pzedstawienia zmian wszystkich, a nie wybiorczo."

Pzedstawifa zmiany w budzecie zgodnie z pzedlio2onym projektem uchwaly.

Na tym dyskusje zakoiczono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknal dyskusjQ. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

WceprzewodniczEcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu j.wnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 9

Radnych, glosama:

-8 -,,2a",

- 0 -,,pneciw"
-1 - ,,wstrrymujqcych siQ"

podiQ+a uchwafQ Nr Lln44OI2024 w spftwie zmiany zmian w budiecic Gminy Rybno na 2024 rok

lJchwala stanowizalqcznik nr 1odo protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zahcznik nr 11 do protokolu.

3) udzielgnia Powiatowi Dzialdowakiemu oomocv finansowei

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6c sie do Przewodniczqcego KomisjiBud2etu

i Finans6w Pana Grzegoza Januszewskiego o pzedstawienie opiniiw sprawie projektu uchwaly.

Peewodniczqcy Komisjj-Pan Gzegorz Januszewski peedstawil opinje Komisji Bud2etu i Finans6w o

projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalacznik nr 12 do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusjQ nad projektem uchwaly.

Pytah nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady Gminy zamknel dyskusj€. Po odczytaniu poektu uchwaly przez

Wcepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gliosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady'15 Radnych w obecnosci 9

Radnych, glosami:

-9 -,,2a",

-0 -,,przeciw"

- 0 - ,,wstrzymujqcych si9"

podjQla uchwalq NJ L|N44112024 w sprcwie udzielenia Powiatowi Dzialdowskiemu pomocy

finansowei

Uchwala stanowi zalacznik nr 13 do orotokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalacznik nr'14 do protokolu.

4l udzielenia dotacii celowei ze 5rcdk6w budietu Gminv Rvbno na realizacie Dmc rcmonlowvch.

konserwatoFkich oraz robotv budowlane przv spichlerzu w Hadowcu w ramach Rzadoweqo

Proqramu Ochronv Zabvtk6w. Edvcia RPOZ2022



Pzewodniczacy Rady Gminy - Pan Pioh Kornatowski zwdcil sie do Przewodniczqcego KomisjiBud2etu

i Finans6w Pana Gzegoza Januszewskiego o pzedstawienie opiniiw sprawie projektu uchwaly.

Peewodniczqcy Komisji-Pan Grzegoz Januszewski pzedstawil opinie Komisji Budzetu i Finans6w o

projekcie uchwaly.

Opinia stanowizalqcznik nr 15 do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusjq nad projektem uchwaty.

Pytai nie wniesaono.

Przewodniczecy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly pzez

Vvicepzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gloaowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci I
Radnych, glosami:

- g - ,,z'a",

- 0 - ,,przeciw"

-0 - ,,wstrzymujqcych siQ"

podjqla uchwale Nr Ll)U,142l2024 w sprawie udzielenia dotacjicelowe, ze 5.odk6w budietu Gminy

Rybno na realizaciQ prac remontowych, konse.watorskich oraz roboty budowlane przy

apichferzu w Harlowcu w,amach Rzqdowego Proglamu Ochrony Zabytk6w, Edyqa RPOZ2O22

Uchwala stanowizalacznik nr 16 do orotokolu.

lmienny wykaz glicsowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik nr'17 do protokol-.

5) udzielenia dotacii celowei ze 6rodk6w bud2etu Gminv Rvbno na .ealizacie prac remontowvch.

konserwatoFkich o€z robotv budowlane orzv kogciele Dw. Podwvi€zenia Krzvra Swieteqo w

Koszelewach w rumach Rzadoweoo Paooramu Ochronv Zabvlk6w. Edvcia 2RPOZ2023

Ptzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowskizwr6cil sie do Pzewodniczqcego KomisjiBud2etu

i Finans6w Pana Grzegoe a Januszewskiego o pe edstawienie opinii w sprawie proiektu uchwaly.

Przewodniczqcy Komisji -Pan Ge egorz Januszewski przedstawil opinie Komisji Bud2etu i Finans6w o

projekcie uchwaly.

Opinia stanowizalqcznik nr 18 do protokolu

Pzewodniczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytai nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknel dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly p.zez

Wcepe ewodnrczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gloaowaniu iawnym na ustawowy sk+ad Rady 15 Radnych w obecno6ci 9

Radnych, gfosami:

-9 - ,,2a",

- 0 -,,przeciw"

- 0 -,,wskzymuilcych 3i?"

podigh uchwale Nr LD0/t43/2024 w sprawie udzielonia dotaciicelowoi z.5rodk6w budietu cminy
Rybno na realizacje p.ac remontowych, konaerwatoGkich o€z roboty budowlane prry ko6ciele



pw. Podwy2szenia Krzy2a SwiQtego w Koszelewach w 6mach Rzqdowego Prog€mu Ochrony

zabytk6u Edycja 2RPO22023.

lJchwala stanowi za+acznik nr'1gdo oaotokolu.

lmienny wykaz glosowania nad poektem uchwaly stanowi zalqcznik nr 20 do protokolu.

6l udzielenia dotacii celowei ze 5rcdk6w budietu Gminv Rvbno na realizacie Dlac remontowvch.

konserwatoGkich oraz robow budowlane przv koaciele pw. Swiotei Barbarv w Rumianie w

nmach Rzadoweoo Paooaamu Ochaonv Zabvtk6w. Edvcia RPOZ2022.

Peewodniczqcy Rady Gminy - Pan Pioh Kornatowski zwr6cil sie do Pzewodniczqcego KomisjiBudzetu

i Finans6w Pana Grzegoza Januszewskaego o pzedstawienie opiniiw sprawie projektu uchwaly.

Pzewodniczqcy Komisji-Pan Grzegoz Januszewski pzedstawil opinie Komisji Budzetu i Finans6w o

projekcie uchwaly.

Oprnia stanowi zalqcznik nr 21 do protokolr-.

Peewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytan nie wniesiono.

PzewodniczAcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly pzez

Wcepe ewodniczacego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gliosowaniu jawnym na Gtawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci I
Radnych, gloaami:

- 9 - ,,z'a",

- 0 -,,peeclw"
- 0 - ,,wetrzymuiecych 6ie"

podjeh uchwale Nr Ll)U444l2024 w sprawie udzielenia dotacjicelowej ze s.odk6w bud2etu Gminy

Rybno na ,ealizacie prac remontowych, konaeawatoEkich oraz roboty budowlane przy koSciele

pw. SwiQtoi Barbary w Rumianis w ramach Rzqdowego P.ogramu Ochrony Zabytk6w, Edycja

RPOZ2022.

Uchwala stanowizaqcznak nr 22 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik nr 23 do protokotu.

Ad.T.Wolne wnloski i zapvtania.

Glos zab€li:

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zapytal ,, Chcialbym zapytaC Pana W6jta, ale moze zwr6ce sie do

Pani Sekretaz Czy sytuacja zwiqzana z dostepnosciq do uslug medycznych osrodka zdrcwia oraz

samq rejestracjE jest dla Padstwa znana? JeSli tak, to jakie dziatania zostaly w tym zakresie podjqte?

Sekretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka w odpowiedzi wskazafa: ,,odpowiadajqc na pana pytanie tak

konkrelnie nie wiem jakie znane sytuacje, wiec. Ptzy osrodku zdtowia dziah Rada Spoleczna. Jesli

Paistwo radni macie jakies takie berdziej szczeg6lowe pytania, prosilabym wtedy skierowaC tutaj do

Rady Spolecznej idowiedziec sie Medy juz o konkretne pytania, bo trudno mijest tu odpowiedzie6.

Osrodek zdrowia jest, funkcjonuje. Wiadomo, 2e jesli jest okres taki bardziej taki nasilajAcy, gdzie sq

grupowe, wiadomo, zwiekszone tez i chorcwaly nasze Panie doktor, sytuacja na pewno byla do56



trudna, ale staramy sie to na bie2qco rozwi?ywad. Je6li tak iak wspomnialam, jest Rada Spoleczna,

zapraszam Paistwo na posiedzenie Rady Spotecznej Jest ona 096lnodostepna, nie ma paoblemu. O

najblizszych posiedzeniu moge Pana poinformowa6, wledy czegos si9 Paistwo dowiecie i tam mo2ecie

zadawad pytania".

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zwr6cil uwagQ: ,,taka moja propozycja, abySmy wsp6lnie z Rada

Spolecznq O6rodka Zdrowia. I tLrtaj r6wnie2 zwr6ce siQ do przewodniczqcej m.in. Komisji Zdrowia,

zwolali takie posiedzenie iwsp6lnie o tym porozmawiali. Jak zapewne paistwo wiecie, ten problem

dotyczy waelu mieszkafc6w. Rozumiemy, 2e mo2emy wystepowac do r62nych instytucji bqdz

bezposrednio do zazqdu tego osrodka, ale prosilbym paniq peewodniczqcA, abysmy takie spotkanie

zorganizowali r6wnie2 tutaj. Tq prosbe kieruje do Pani sekretiaz."

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski stwierdzil ,,Tak jak tutaj Pani sekretaz Panie radny

wspomniala,2e takie rady sie odbywajq. Dlatego dziwie si9,2e teraz dopiero Pan wychodzi z takim

wnioskiem ze wzglQdu na to, 2e mozna takie dyskusje prowadzic i takie dyskusje prowadzimy, bo moze

pan nie jest tego Swiadomy, ale takie dyskusje sie odbywajA niestety. Akurat tutaj z pana strony nie

widzialem pana na tq radzie, takze migdzy innymi tutaj sami te2 prowadzimy rozmowy na ten temat, co

tutaj ulepszyd? Je2eli ma Pan jakieg pomysly, na pewno pani dyrektof czy ktokolwiek, zeby je tutaj

udro2nid, to logistycznie na pewno pzyjmie je z milq checie."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski: stwierdzil; ,,Oczywiscie rady siq odbywaje, rozmowy tMajq, ale tak

naprawde ten problem jest i te2 mysle, 2e mieszkaicy oczekujq informacji, czy jest to kr6tkoterminowy

problem, czy sq rozwi+ania,zeby nudujqce mjeszkanc6w problemy rozwiqzad. Jaoczywiscieze swojej

strony jak najbardziej, jak najbardziej sie pzylqcze do tego. Mysle, 2e ka2dy z nas ma takq dobre wole. "

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski wskazalr ,, Panie radny, chcialbym tylko tutaj doda6, 2e

wlasnie na komisji, kt6ra siQ odbyla dzisiaj, rozmawialismy na ten temat j debatowali nad tym, jak

poprawidte sytuacje. No szkoda,2e pan6w nie bylo. Bysmy Medy moze mieliwiekszy zas6b mozliwoSci

i propozycji. Dzisiaj taka rozmowa na komisji sie wlasnie odbywa w sprawie tego problem!."

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz zwr6c* uwage; ,, Ja chcialbym jeszcze wrocid do slow pana

Wantowskiego, bo tez tu sie odnosi pytanie pana Gniazdowskiego Kiedy byl punkt o budtecie i pana

radny stwierdzil 2e radny ma obowiqzek pzychodzid tylko na zaproszenia, kiedy sq sesje, komisje itd.

Ale mi sie wydaje, 2e mieszkaicy gminy Rybno, kt6rzy nas wybierali wymagajq troszeczke wiQcej od

nas zaangazowania i pzychodzenia, uczestniczenia w komisjach, w kt6rych nie jestesmy Tak2e te

komisje spoleczne osrodka zdrowia odbywajq sie panie radny od I lat. Jak Panjest radnym? Chcialbym

zada6 panu pytanie, bo problem rejestracji pacient6w na terenie gminy Rybno io nie jestjednorazowy

problem. Czyli on nie poiawil siQ wczoraj ani przedwczoraj, tylko to jest problem, kiedy jest nate2ony

ruch chorobowy, to jest, co roku takie problemy sie pojawiajq. To sq nie jednorazowe problemy. Czyli

ten problem jest nie od roku, nie od dw6ch, tylko dziewiQciu. Panie radny. Chcialbym sie jednego i



drugjego pana radnego zapytaC, ile razy uczestniczyliSmy w takiej komisji Rady Spolecznej j czy

mieliscie chQd uczestniczy6 w takiej komisji.?

Wedy na takiej komisji, w kt6rej ja tez uczestniczytem, wystuchamy o probtemach zwtAzanych z
osrodkiem zdrowia itak2e podsuwamy swoje pomysly. Miedzy innymi reatizacjq rozwiqzywania takich

problem6w byta rozbudowa osrodka zdrowia. Komfort przyjmowania pacjent6w o wiele sie polepszyl.

Wadomo potrzeba lekaey, ale tez wiadomo, 2e z tmi lekarzamijest problem, bo lekarze wola iS6 za

wieksze pieniqdze do wiekszego miasta ni2 by6 u nas w osrodku zdrowia w gminie Rybno. Sqjeszcze
problemy zwiqzane z tym,2e np. je2eli mamy tzech lekatzy, kt6tzy ptzyjmujq pacjent6w z gminy Rybno,

dw6ch naglejest chorych. Ma covida pzypusdmy dwa tygodnie. \Medy nie mamy jednego tekaza. Jak

rozwiqzac taki problem? To jest pytanie do pana Bogdana Wantowskiego, kt6ry wczoraj na Facebooku

umiescil taki wpis, kt6ry mnie zafascynowal, 2e 7 kwietnia, jezeli on i jego kandydaci zostanq wybrani,

to ten problem nagle zniknie, zostanie rczwiezany. Wigc tLltaj pytanie Panie Bogdanie do pana, widze,

2e pan siQ usmiecha. Czyli zna pan odpowiedt na to pytanie? Zna Pan odpowied2 na to pytanie? Co

zrobic w sytuacji, kiedy jest tzech lekarzy, dw6ch covida izostajejeden lekarz?"

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwiedzil ,,Panie Kasprowicz, kto informuje radnych, kiedy jest

posiedzenie Komisji Spolecznej O6rodk6w Zdrowia? Bylo gdzies ogloszenie? Pan w6jtostatnio poprosil

pana Darka Karbowskiego, idziemy na komisjg. Ale czy ktos powiedzial,2e mo2emywtymwzieC udzial?

Nie bylo. NastQpna zecz fajnie, 2e Pan czyta moje posty, 2e akurat nie byl m6j, tylko byl udostepniony

czyjs. Dyskusja siq ladnie wywiEzata. Pfoblem nie jest od wczoraj, 2e ktos jest chory. Problem jest od

dlu2szego czasu. Rejestracja zeby poczyta6. Ludzie stojq od sz6stej rano j czwarty w kolelce juz

numerk6w nie ma. Kiedys te2 dzwonilem we wlasnej sprawie. Bylem 30 w kolejce o 6smej |ano. Cos

sie dzieje? Badania krwi, ludzie czekajq po dwa tygodnie. Smiechu warte. Cztowtek chory, kt6ry

potzebuje badania od dnia, czeka dwa tygodnie po to, zeby mu ktoS krew pobral. Druga zecz

rejestracja .PieMsza rejeskacja w Polsce, gdzie czlowiek idzie istoi pod dzwiami, nie wie, czy ma

wejsd, czy nie. Jezeli sie dzwi zamyka, to sie robi apa€t z numerkami, zeby sie wyswietlal numerek, a

ludzie stojq pod drzwiamii pateq. Nie wiadomo, czy wejdzie. Pan wyprosil go. Prosze wyjsC, bojestem

zajeta. Panie Kasprowicz, to niejest problem, bo dzisiaj sobie poczytac ludzi, kt6tzy to piszq. To nie ja

pive, ja tylko udostepnilem czyjs post. Jak siQ okazalic dyskusja Panie Kasprowicz. A teraz macie

problem, bo ladny budynek mamy, bo co z tego, 2e mamy wyposa2enie, tylko ludzie stojq w kolejkach.

Nastepna zecz, jestem w osrodku zdrowia w Dqbrowie. Nie ma problemu. A w tej chwili dzwonie za

godzine. Jestem ptzyjety ptzez pana doktora i paniq doktor. Jeszcze nie bylo problemu, 2e kto6

odm6wil. Prosze pzyjs6 za dwa tygodnie, albo kto6 telefonu nie odebral. Panie Kasprcwicz, prosze

zadzwonid w tej chwili do Dqbdwna, 6zy kto6 telefonu nie odbierze."

Radny- Pan Sylwester Kasprowicz odnoszqc sie do wypowiedzi radnego pana Bogdana Wantowskiego

zwr6cjl uwagg: ,, Panie Radny, doskonale Pan zwr6cil uwage, 2e problemy z osrodkiem zdrowia sq od

dziewieciu lat, czyli od wtedy, kiedy m.in. pan jest radnym. Ja zadalem pytanie jakie? Jak pr6bowal

rozwiqzywad pan te problemy, kt6re sq zwiqzane z osrodkiem zd@wia? Czy dopiero dzisiaj pan je
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zobaczyl? Nie. Przed chwilq pan m6wi, 2e te prcblemy pojawity siQ ju2 o wiele wczesniej Co pan jako

radny pzez te g lat zrobilw tym kierunku, 2eby rozwiqzad te problemy?"

Radny - Pan Bogdan Wantowskiw odpowiedzi stwierdzit ,,Panie radny Pan siq nie osmiesza A co

wyscie zrobili? Macie pzewage w tej radzie. Jest Rada Spoteczna. Co wyscie zrobil? Ludzie sie boiq

do was przyjs6. Na ulicy rozmawiajq. Takie problemy tylko na Facebooku. Dobze, 2e teraz siQ ujawnili

ludzje, ale wszyscy siedzieli cicho, bo mo2e pan w6jt im cos to zrobi. Panie Kasprowicz nie wiem czy

sie bojA. W tej chwili siq ludzie otwierajq, ale I lat zeScie zqdzili. tulacie ptzewage w €dzie i co

zrobiliscie? Chcecie od nas, od tych dw6ch radnych?, od opozycji?, kt6rych wysmiewacie na

Facebooku, od oszolom6w. To od nas 2qdacie, 2eby nam usprawnid prace osrodka zdrowia?. Panie

Kasprowicz, jest Rada Spoleczna, kt6ra co to zrobila w tym kierunku?. ProszQ pzedstawic co dzisiaj

ustaliliscie na komisji, na ktorej nie bylismy? Co vvyscie ustaliliw sprawie osrodka? Jakie usprawnienia?

A nasze, w najbli2vym czasie."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Komatowski odnoszqc sie do wypowiedzi pana Radnego Bogdana

Wantowskiego stwierdzila; ,,zwr6ce uwage, panie radny, 2e w czym my jestesmy jedna radq. Je2eli pan

jest w innej radzie, to hoszeczkqjest przykro z tego powodu. Takze panie radny, prosilbym, 2eby takich

sl6w pan te2 nie u2ywal. I tutajje2eli pan teraz mdwi, 2e pan w6jtzastrasza ludzi, to tez prcsilbym. Panie

radny, tak, ja odczulem pana slowa, tak2e prcsilbym, 2ebyScie kontrolowali to co m6wicie, Zeby nie bylo

za chwile znowu problemu .

Radny- Pan Sylwester Kasprowicz odnoszqc sie do wypowiedzi radnego pana Bogdana Wantowskiego

zwr6cil uwage : ,,podejmujemy fazem decyzje, podejmujemy razem uchwale, mo2emy wprowadzaC

zmiany, a2 Pan twierdzi,2ejest Pan tu sam i nic Pan nie moze. No trochewiecej zaanga2owania Panie

radny. Byl Pan radnym I lat. Ja niewidzialem, zaanga2owania dla mieszkaic6w gminy Rybno. Od Pana

radnego widze tylko zaanga2owanie na Facebooku, gdzie Pan krytykuje wszystko co jest zwiqzane z

dzialalnosciq na terenie gminy Rybno. Takjak kiedys Pan napisal Pan od tegojest, 2eby krytykowaa, a

nie wsp6lfwozy6 wszystko, cale te dobro. Nic nie uchwalilismy, bo na komisjach siQ nie uchwala.

wracajqcjeszcze do tego, Pan zuca takimi oskar2eniami i prosze zapisac to, 2e w6jtzastrasza. Panie

Wantowski, nie moze tak by6,2e Pan wychodzina m6wnice i m6wi,2e mieszkaicy bojq sie Panaw6jta.

Ja rozmawiam naprawdQ z wieloma grupami mieszkaic6w na terenie calej gminy Rybno. Nie slyszalem

nigdy takich zarzul6v,t. Zatzuca pan tutaj, 2e nie wiem, bo to chyba bylio skierowane do mnie, 2e ja

kiedykolwiek nazwalem pana oszolomem. Prosze pana, ja mam takq kulture, 2e nie robie takich .zeczy,

ale wiem, co pan robi i miQdzy innymiwysmrewa pan dzieci, klore zbreralq na WOSP. Miedzy innymi

wysmiewa Pan kobiety, kt6re walczq o swoje prawa aborcyjne. Miedzy innymi wysmiewa Pan osoby

LGBT. I to jest wszystko potwierdzone. Panie radny, prosze mi powiedzied kiedy? Prosze mi pokaza6

kiedykolwiek. Ja nazwal,em pana oszolomem, aja wtedy poka2? to, jak Pan traktuje innych ludzi, bo nie

traktuje ich Pan dobze. Pzez I lat nic Pan nie zrobil dla mievkaic6w gminy Rybno."
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Radny - Pan Bogdan Wantowskiw odpowiedzi stwierdzil: ,,to teraz powie pan, co pan zrobil dobrego

jako radny, nie jako dzialacz? Chwala Panu za te turnieie charytatywne. Ale co pan zrobip lle razy pan

zabral glos na sesji? na komisji? Prosze pokazaC w sprawae kt6rejs tu konkretnej. panie Kasprowicz

mo2emy to odszukad kto zajmuje glos, Ale nie to jest niewa2ne kto. Inwestycje wszystkie sq. prosze

sprawdzid czy kiedys glosowalem pzeciwko pzy jakiej inwestycji? Czy bylem przeciwko czemus.

Prosze wskazad inwestycje. Tak samo pan porusza strajki kobiet. Nie chodzilo o ich prawa, tytko o to,

co robily na tych strajkach. Byly zdewastowane ko6cioly, wyzwiska. Pan zobaczy, jak to wyglqdalo. To

k.ytykowaiem. Nigdy nie krytykowalem dzieci, kt6re zbierajq, wkladam do puszki. Chociazjestem temu

pzeciwny. To nie tak powinno wyglqdad slu2ba zdrowia. Ale wkladam. Panie Kasprcwicz.'

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz w odpowiedzi: ,, Panie radny to ja Panu udowodnie to, 2e Pan

krytykowal dzieci dziewczyny, kt6re zbieraly na Welkq Orkjestrq Swiatecznej Pomocy. Vwgmiewal Pan

je. Ja mam na to dowody i um6wmy sie, 2e na nastepnq sesjQ ja te dowody peedstawie. Pzygotuje

taki plik dla ka2dego z radnych, zeby mogli sobie wyrobic wlasnq opiniq j nawet przygotujg dla Pana,

2eby Pan po pzeczytaniu tego w przyszloscijuz nie popehial tych bled6w.

Wracajqc jeszcze do tego coja zrobilem spolecznie, ja nie m6wie o tym, co ja robie tutaj spolecznie, bo

ja oddzielam rzeczy, kt6re robiQ charytatywnie jako dzialacz grupy w rekach mlodych i od tego, czy

jestem radnym gminy Rybno. Nigdy, organizujqc jakqkolwiek inicjatywe, nie podpisalem sje, 2e robi to

radny Sylwester lGsprowicz To mojq dzialalno56jako radnego mo2na zauwa2yd po tym, co dzieje sie

na terenie gminy Rybno peez ostatnie I lat. Popzez te wszystkie inwestycje to co zesmy sobie

zaplanowali I lat temu, 5 lat temu realizujemy. Realizujemy to wsp6lnie, chcemy to rcalizowaC ze

wszystkimi No ale wida6, 2e z pana skony jest taki op6r. Pan nie uto2samia sie z tym, co jest robione.

Na przyktad mamy piqkny deptak, ale pan sie z nim nie uto2samia, bo pan twierdzi, 2e on jest po prostu

,le wykonany, Zle zrobiony. Nie ma to dla pana 2adnego znaczenia. Ja nie styszalem ptzy zadnej

inwestycji. Dzisiaj na sprawozdaniu miedzysesyjnej byto pzeciez pokazane ptzez pana w6jta, Ze

dostalismy dofinansowania na nowe dfogi, itd. I tutaj my sie z tym utozsamiamy. Ja siejako radny z tym

uto2samiam. Tydzieh temu w poniedzialek byiem z panem w6jtem rozmawiad o kolejnych Srodkach w

Olsztynie o kolejnych Srodkach na droge 538, na wyremontowanie odcinka od Debienia tutaj do flgurki

przy kosciele. TeZ w tym uczestniczylem i m6wilem o tym, jakie to jest wa:ne miedzy innymi dla

mieszkanc6w gminy Rybno. I to nie jest jednorazowa rozmowa Takich sytuacji bylo o wiele waecej, bo

po prostu jako fadny chce sie zaangazowaC w to, co tutaj siq dzieje".

Radny - Pan Rafal Gniazdowski stwierdzil ,, Chcialbym zwr6cic siq i odnieSC w zasadzie do sl6w Pana

radnego Sylwestra Kasprow,cza, w kt6rym stwierdzil, 2e Pan Bogdan Lewandowsk, radny nic nie zrobil

dla gminy. Uwa2am, 2e Pana slowa sq brltalne i niesprawiedliwe. lkolejna taka uwaga pozwala Pan

sobie na ocene danej osoby, jego 2ycaa, wpis6w. Stwierdzil Pan, 2e ma Pan pr2ygotowane. I\roze Pan

gromadzic takie materialy? Oczywiscie na kazdq z os6b. Nikt tego Panu nie zabieze. Natomiast to, o

czym tutaj rozmawiali6my, nie zmienia faktu, czy ten problem dostepnosci, moze nawet iczasowy z

osrodkiem zdrowia, tlwa od wielu lat. Ale on jest. Pyta pan ,co kto6 zrobil w tym zakresie? Czy ktos

uczestniczyl w tych radach spolecznych? Moze pan zapyta ka2dego dowolnego radnego o to samo.
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Jezeli chcielibysmy ju2 byc sprawiedliwym. Ja nie ukrywam, 2e mieszkahcy o tym m6wia i w tym

momencie nale2y sig tym zajq6. Nie szukamy tutaj 2adnej osoby' kt6ra iest winna i odpowiedz'alna za

to. Ale iezeli macie Panstwo wypracowane podczas dzisiejszej komisjijakies stanowiska, rczwtqzania'

propozycje, to radnym to peedstawic?

Nale2aloby jakos szerzej, mo2e maeszkahcom czy przez soltys6w do mieszkaic6w takie informacje

peedstawic? Ja ieszcze Qz chcialbym podkreslic i poprosid o to spotkanie, o kt6rym wczesniei

wspominalem."

Wicepzewodniczacy Rady - Pan Gzegoz Januszewski: ,' Szanowni Pa6stwo' ja wr6ce moze do

poczetku tej dyskusji, czyli do o6rodka zdrowia. Padty tutaj slowa, 2e przez ostatniq kadencje, czyli tq'

w kt6rej ja jestem radnym, nic nie zrobilismy. Szanowni Paistwo, iest to nieprawdq RozbudowaliSmy

osrodek zdrowia, bardzo konkretnie v,/yposa2yli tq nowq czes6, zmodernizowano iwyposa2ono starq

cze6C. Cala infrastruktura wok6l tego naszego budynku r6wnie2 zostala zmieniona, wyposazona w

stanowiska parkingowe, w zielei. lvlyslQ, 2e to jest naprawde bardzo, bardzo wiele element6w dzialai

tej calej infrastruktury zrobione. Wekszosc z Panstwa uczestniczyla w tych odbiorach' czy to

czesciowych, 6zy koicovvych. Pamietam tutaj zaskoczenie pana softysa z Rybna pana Henryka, kt6ry

powiedzial: nie do poznania. Tak to wyglqda. Na pewno naszym mieszkaicom zabezpieczyl,Smy

komfort w ka2dym gabinecie. R6wnie2 lekarzom i pielegniarkom, kt6zy ma.jq godne warunK pracy

Tak2e uwa2am,2e ta rada na czele z w6jtem zrobi+a duzo. Ten problem, o kt6rym m6wimy numerki,

dostanie sie do lekaza oczywiscie jest. Jest od dawna i my5l9, 2e mieszkancy wybrali nas po to,

2ebysmy wsp6lnie, w spos6b kulturalny ten problem rozwiezala.

Na pewno go nie rozwi+emy jednym kliknieciem,2e dzisiaj podejmiemy iakqs zlotq decyzj9. Ju2 super.

Od poniedzialku kazdy siQ dostaje do lekarza idostaje zloty numerek. Ale prosze pafstlva' pfoszQ was,

nie m6wcie takich zeczy, ze nic nie zrobiliSmy, gdy chodzi o osrodek zdrowia Bo ja uwazam, 2e

naprawde bardzo du20 zrobiliSmy".

Soltys solectwa Rybno - Pan Henryk Wsniewski wskazal: ,, Ja to mam parQ spraw, ale moze zaczne

od bie2ecego - osrodka zdrowia. Moie zdanie jest takie, 2e jeslijestem pacjentem i z tego osrodka

kozystam, to dobee by bylojakbym mial lekarza rodzinnego. Przynajmniejjak ktoS jest tam ma wi9cel

chor6b- lM6wienie tutaj, 2e iest pandemia, grypa, to jest co roku. Wydaje mi sie, 2e taka sytuacia

zaistniala, 2e pani doktor odeszla na zwolnienie i powstal z tym problem. Ale dobze by bylo' iakby

pacjent mial lekarza rodzinnego. Pzywrocid to, co bylo kiedys. Nastepna sprawa tutai paistwo radni

nadu2ywajq troche takich sl6w. Co tam kiedys ktos m6wil. Ja bym byl daleki od tego, co tam sie m6walc

1O lat temu czy 5. Nie warto. Warto chyba lepiej rozmawia sobie o biezqcych sprawach Takie jest moje

zdanie. NastQpna sprawa odsnie2anie . Nie wiem jak to dz,ala, bo odsnie2aniem zajmuje siQ Zaklad

Komunalny w Rybnie. Jesli chodzi o Rybno to wynika, Ze ulicami si9 zaimuje zaklad komunalny i

posypywania piaskiem.

Je6li chodzi o Kolonie to wlasciwie jedna jest Kolonia, bo iuz ulica Ogrodowa to mo2na powiedziec nie

jest Kolonia, to sie zajmuje firma z Hartowca. Jest tutaj problem. Mi siQ wydaje, ze trzeba to naprawic,

bo nie moze bydtak,2eja dzwoniq,2eby odsnie2yd Kolonie, a ktos mim6wi,2e najpierw tow kolejnosci
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Hartowiec Debieh. To kiedy ten cztcwiek przyjedzie do Rybna i odsniezy? To jest probtem, ttz eba to
tozwiqzad. I jeszee jedno mam pytanie do pani sekretaz chyba, bo po prostu ja nie rozumiem tych

dotacji na koscioly. To co dzisiaj tam bylo uchwatane i nie ma zat62my kosciola w Rybnie? Jak to jest,

by mogla Pani wytlumaczyd."

Ptzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski wskazal ,, Szanowni Paistwo, to co sie dzialo w

weekend, to nae byl taki zwykly opad Sniegu. Dlatego musimy na to te2 zwr6ci6 uwage. Szanowni

Pahstwo, ja je2dzilem pietek, sobota, niedziela do Olsztyna i powiem Wam szczerze nie moge

powiedziec, 2e gdziekolwiek byto odsnie2one, bo ja nie moglem do domu w|"6ciC. I to nie bylo tutaj na

terenie gminy Rybno. Takze nie m6wmy, 2e my tutaj nic nie robimy, bo ja bym wam pokazal nag€nia z

filmik6w, ale nie bede tego robil, bo to tez jest takie trochg nieuczciwe, bo tzeba wziAd pod uwage

naprawdQ anomalia pogodowe, ktdre siQ Medy dzialy. Je2eli naprawdQ sqtakie sytuaqe to priorytetami

Panie Soltysie jest to, 2e te gl6wne drogi najpieM sq robione, a p62niej sq te inne. Oczywiscie wszyscy

powinni mied to zapewnione, tylko teraz je2eli Pan wychodzi, ma jakies Pan zatzuty, to niech Pan

przyjdzie od razu z pomyslem, jak to zmienic. Bo dla mnie to by tzeba bylo zainwestowac znowu w

kolejne piaskarki, w koleJnych ludzi rozbudowad zaklad komunalny iwtedy moze bylo dobee.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka w drcdze wyja6niei: ,,co do osrodka zdrowia to staram sie

odpowiedziec, na prosbe Pana radnego zorganizujemy to spotkanie z panie przewodniczacq komisji,

wejdziemy w kontakt i zorganizujemy. Co do odsnie2ania to jak wspomniat Pan Pzewodniczqcy

sytuacja byta na pewno pogodowa anomaliami. Tak jak zawsze wspominamy, ka2da z dr6g ma swoja

kategorie wojewddzkq, krajowa, p62niej sq gminne i wewnetrzne. Co do Kolonii akurat moge ttko
powiedzied, 2e ja tam mieszkam. No nie wiem, mo2e dlatego, 2e pey gi6wnej trasie. Powoli, ale siq
jedzie Tak jak mi powiedziala pani. Z ch6ru, kt6la tez sig zastanawialam, czy odbgdzie sie koncert.

lvamy najlepszego kierowce Pana Andrzeja i m6wi powolutku, ale dojedziemy. I dojechali, wiec myslQ,

2e nie bylo a2 tak tragicznie. Po prostu tzeba uwa2aC. Zima ma swoje zasady i do tego musimy sie

dostosowa6. Co do dotacji na koscioly, to Jest tak, 2e to sq konkursy, tak jak mielismy w €mach tw.
konkursu Polski LAD, sklada sie wnioski. Zlo2yly wszystkie koscioly miedzy nimi i parafia pod

wezwaniem Najswietszego Serca Pana Jezusa w Rybnie.

Podzielone zostalo na te koscioly. Nam tez bylo ptzykro, bo calym sercem staramy siq ten zabytek,

Ksiqdz kanonik sie bardzo stara iwnioskuje z r62nych 2r6del. Dostal na tq czesd plebani, tq kt6rq

najbardziej byla i kt6fq musial, dostal dofinansowanie z Ministerstwa Kultury. Vviem, 2e zlo2yl ponowny

kolejny wniosek. Sklada te2 wnioski do konserwatora zabytk6w na dokumentacjg, bo nie wiem czy

wiecie, du2ym kosztem czy to obiekt6w sakralnych czy te2 zwyklych jest dokumentacja, kt6ra musi byc

uzgodniona z wojew6dzkim konseMatorem zabytk6w. Tutaj sq tez liczne wydatki. takze. Akurat nie

dostal w tej puli konkursu. Liczymy, 2e pEy nowym paogramowaniu, pzy nowym budtecie powstanq

nowe projekty, Bedziemy dalej wspierac. Jak Pahstwo widzicie, tez zauwazacie, 2e corocznie mamy

gdzies w bud2ecie gminy wsparcie dla poszczeg6lnych parafii, na ratowanie tych zabytk6w Tzeba
pamietad, 2e to sE najcenniejsze budowle na terenie naszej gminy. Nie jest ich du2o, bo Koszelewy,

Rumian te2 ju2 od kilku lat wspieramy.
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Teraz takq perh stal sie stary kosciol czeMony w Rybnie lvlyslQ' 2e tak jak corocznie bedq to Srodki z

bud2etu gminy te2. Z tego co wiem, ksiadz pfoboszcz chyba z'c2yl Iez i do powiatu Jak bedq eq

pojawialy konkursy, bqdziemy starali sie tez pomagaC nie tylko finansowo' ale te2 i merytorycznie Tak2e

tutaj Kosci6l pomimo zlozonych, bo dwuk.otnie zlo2yl i dwukrotnie nie otrzymal MySlQ, 2e do tzech

razy sztuka itlzecim razem siejuz to uda'.

Soltys solectwa Rybno - Pan Henryk VMsniewski wskazal,, Panie Pzewodniczqcy, co do odsnie2anE

to sie nie zgodzq z Pana komentanem. Ludzie s€l w zasadzie wszyscy r6wni Wszyscy placimy podatk''

I m6wienie dzisiai, co by byloiakby takie zimy jak kiedys byly to po.azka by byla. A jest pfosty problem

do rozwiqzania, doda6 wykonawcQ drugiego albo niech wykonawca jeszcze jeden ciqgnik uruchomi i

wtedy jedzie. Naprawde to nie iest taka prosta zecz w rozmowie z mieszkaicami jakby tutaj sie

wydawalo i mo2na sobie m6wid ka2dy jak uwaza."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski w odpowiedzi: ,, iakby Pan m6gl wyjasnic' z czym si9

Pan .,ie zgadza? Bo ja powiedzialam, 2e ka2dy czlowiek jest wa2ny. Nie powiedzialam' 2e kto6 jest

niewa2ny. Nie wiem, z czym sie pan ze mnq nie zgadza, Panie soltysie, moze pan jeszcze to bardziej

ptzybli2y', bo ja nie rozumiem Pana wypowiedzi. Ja powiedzialam, 2e ka2dy cztiowiek jest wa2ny i

wszedzie muszA byd osnie2one, tylko sq priorytety gdzie te drogi gldwne sq odsnie2one i stopnaowo sa

poszezane. Te mniej uczQszczane. To powiedzialem. Nie powiedzialem, ze ktos jest mniej wa2ny, a

ktos bardziej wazny '

Sottys solectwa Rybno - Pan Henryk Wisniewski wskazat,, nie rozumiem, tylko m6wie p.ostym

jqzykiem, takim jak mieszkahcy. Wi9kszo56 m6wiq kazdy jestwa2ny. Tutaj chodzimio to,2e po prostu

dana usluga. Wiadomo, 2e jest Snjeg i ten ciqgnik nie pzyjedzie za godzine, za dwie No ale jesli ktos

chce jechac 10 12 godzin, to chyba cos nie tak jest. Takze uwa2am, 2e ttzeba by bylo jak jest du2y

opad, to niestet ten, kt6ry wygral niech zapewni dodatkowy ciqgnik. Tak kiedys bylo, nie wiem jak to

lelaz.

Sekretae Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wyjasniajqc: ,, chce dopowiedziec panu soltysowi, 2e byly

dwa spzety, bo nie pamietam, kt6ra to byla dokladnie godzina, pan Kowalkowski odSniezal' za

chwileczkQ pzyjechal te2 ciqgnik. Muszq panu powiedziec, bo osobiscie to widzialam, a na Kolonii, jak

wspomnialam, mieszkam. Byly dwa spz9ty.'

Radny - Pan Lukasz Glowacki stwierdzil ,, Odnosnie odsnie2ania. Ten weekend byl ciQzki, ale te2

musimy zwr6ci6 na to lwagQ, 2e w obecnych czasach mamy dostep do internetu i alerty pogodowe a2e

bedzie taka sytuacja bylo wiadomo. Odnosnie odsniezania moge powiedzied ze swojego regionu Pan,

kt6ry odsnie2a , sobota rano bodajze ju2 peed si6dmqjezdzil w niedziele tak samo ito odsnie2a6 ite2

mialam gliosy od mieszkahc6w, 2e jeszcze obok niego plug nie przejechal. No ale takie byly warunki

Sam osobiscie te wszystkie drogi pzeje2d2alem. Pytalem sie mieszkafc6w czy bylo odsniezone,

m6wili, 2e bylo zimno, ale byly takie warunki, 2e po p6l godziny niestety bylio ju2 ciQtko przejechac
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Takze tutaj troche tzeba tez mieC cierpliwoeci i pokory, bo wietu z nas pewnie pamiQta jak wygladaly

lata wstecz kilkanascie lat wstecz. Ja mimowszystko te2 pamietam. Byly lata, gdzie po Swietach Bozego

Narodzenia moja miejscowo6d peez dwa dnj by+a odcieta od Swiata, bo nie molna bylo peejechae.

Dopiero gdy ptzyjechala Ew. wiadoma dmuchawa z d169 powiatowych iwojew6dzkich dopiero do mojej

miejscowo6ci mo2na bylo dojechad. Takze w tym momencie, je6limamyjeden, dwa czy tzy dniw ciqgu

caljego roku, to nalezy sie na to przygotowywac, bo niestety w tak kr6tkim czasie bysmy musieti mied

trzykrotnie wiecej spzetu, 2eby w tak k6tkim czasie te wszystkie drogi utEymad w nalezytym stanie,

Zeby byly super ptzejezdne.

A uwa2am, 2e to jest mimo wvystko zbyt drogie w utzymaniu i po prostu trochg, troche cierpliwosci,

trochg pokory. Terazju2 sie pogodazmienila. Jak Pahstwo zobaczyciew sobote byly tragiczne warunki,

w niedziele ju2 bylo du2o lepiej Ja osobi6cie w sobotq jechaliem do Lubawie, to sie cofnqlem, bo droga

byla praktycznie niepzejezdna. Wojew6dzka w n iedziele jeszcze do Lubawie byl gov asfalt."

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzil ,, za poptzedniej wladzy bylo pGktykowane skladanie

sprawozda{ ptzez oczyszczalniQ. Pan Borowski skladal stan przygotowania. My w tej chwili nie mamy

informacji, ilejest piaskarek do posypywania? Nie wiemy ile jest sprzetu. W tej chwilijestjedna piaskarki

na calq gmine, kt6ra nie nadeza pewnie. Tak, chodzi o to, 2e zaklad komunalny, kt6ry jest

odpowiedzialny za odSnie2anie u nas, powinien zlozyc informacje prezes ptzed zimq,2e w tej chwili

zostaly podpjsane umowy z tym lz tym , ita firma obsluguje ten teren. Po co szuka6w internecie, skoro

bySmy mieli na bie2qco takie informacje jak jest przygotowany. I Medy byloby moze bez problemu. A

2e zima jestwiadomo to wszedzie".

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz slwierdzil: ,, Szanowni Paistwo, to jest Swietny pomysl. O tym co

przed chwilq m6wil €dny Wantowski. Ja tez do tego sig ptzychylam Takie sprawozdanie powinno byd,

bo wtedy radni majq wieksze wiedze na temat tego, jak te dzialania inteMencyjne w hakcie zimy se

realizowane."

O godzinie 11:50 obrady sesji opuScila radna Pani El2bieta Rozentalska. Stan Rady 8 radnych.

Radny - Pan Rafal Gniazdowski ,, Szanowni Panstwo. Chcialbym odniesc sie do. Do posiedzenia

ostatniej Komisji Rewizyjnej, kt6ra zajmowala sie kontrolq deptaka. Ta czesd etap drugi.

Peeanalizowalem te informacje, kt6re byly pEekazane pzez osoby obecne r6wnie2 Wzez Pana

wykonawcA, ptzez pana Janusza Nowakowskiego, ppez pana Artura zylke, ptzez pana

Pe ewodniczqcego, przez pana Bogdana Wantowskiego. Na tej komisji. Szanowni Pafistwo, moglismy

dowiedzieC sie o tym, iZ schody, kt6re mialy byd wykonane z element6w 2elbetowych, 2e mialy byc

r6wnie2 tam zbrojenia, odpowiednie prety 2elbetowe, prety gladkie, stopnie betonowe zewnetr2ne z

zastosowaniem pompy do betonu, podklady betonowe w budownictwie peemyslowym byly zmienione.

JeSIi chodzi o konstrukcje na wniosek mieszkaic6w. I dowiedzielismy sie od pana Artura Zylki podczas

tej komisji, 2e ta zmiana byla r6wnie2 podyktowana wzgledami nachylenia terenu i trudnosci dojechania
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materialu. Oczywiscie pan Aftur Zylka wspomnial r6wnie, o koniecznosci blokady drogi wojew6dzkiej w

momencie wylewania tych schod6w.

Natomiast pan wykonawca stwierdzil, 2e wylanie betonu i oczywiscie wykonanie tych schod6w w

pierwotnei formie, o kt6rej wspomnialem jest tafsze niz ulotenie kostki i kraw92nik6w,2e lvykonanie

schoddw jest aktualnie drozsze ni2 bylo zaprojektowane Zapytalismy pana Artu'a ZylkQ, co to jest

korytowanie. Odpowiedzial,2e og6lnie nie rozumie sensu tego pytania. Korytowanie odbywalo sie na

tej inwestycji. Jak stwierdzil etapami, zdjecie byly robione tez Kiedy zakoiczylo sie korytowanie,

uktadano w miejscu tej inwestycji droge tymczasowq, p62niej jq zbierano i koryta zwanq ten grunt Pan

Zylka byl r6wnie2 zapytany o pokazanie na zdjQciach korytowania Odpowiedzial, 2e musi pokazaC

swoje zdjecia. Akurat nie mial ich na miejscu, poniewaz komisja go o pEedstawienie takich zdjed nie

poprosila. Ja pofatygowalem siQ aby wpisad w wyszukiwarce czym jest korytowanie Oczywiscie to

moze by6 taka informacja og6lna, ale do chodzi. To polega na wykonaniu na glebokoSci podlo2a

naturalnego siegajecego od 20 do 40 cm. Jesli podstawA gruntu sq gleby slabo no6ne czy humus owe

z duzq iloscia element6w organicznych, to usuwanie musi nastqpic az do momentu' gdy uda sie

dokopao dojednej wafstwy podlo2a. Korytowaniejest zabiegiem majecym na celu plzygotowanie zaemi

pod planowanq budowe z kostki brukowej. Polega na wykopaniu zaglgbienia, dzieki kt6remu podlic2e z

kostki bedzie stabilne. Dzieki korytowaniu kostka brukowa nie wystaje ponad poziom otaczajqcego

terenu. Korytowanie gruntu rozpoczyna sie od wykopania ziemi. Nastepnie nale2y usunqc numus oraz

grunt. Grunt rodzimy. Jeszcze chcialbym uwzglQdnid, 2e nie mamy tutaj 2adnego gruzu, Smieci, jakichs

odpad6w. Pzynajmniej nie w takich duzych ilosciach. Nie widaC tego na zdjQciach Poprosze o drugie

zdjecie. I tut4 widzimy kolejnq zecz. Pan Nowakowski podczas tej komisji o6wiadczyl 2e bylio tam

wysypisko Smieci, 2e sypal 2wir, Zeby dojechao spzqtem i wykonawc.t twierdzil, 2e cegly sq po

rozbi6rkowe. Pzy jednoczesnym twierdzeniu, 2e Smieci na budowanej Sciezce zbieral i utyl{zowac

Szanowni Panstwo, r6wnie2 chcialbym sie odnies6 do wczeSniejszej mojej wypowiedzi, kt6ra dotyczyla

korytowania Nie jestem budowlaicem z zakresu wykonywania tych podlo2y, ale ewidentnie widad, 2e

nie widaC. Nie ma tutaj korytowania. To raz. A dwa znajduje si9 cegly odpady budowlane, kt6re na

wczesniejszych zdjeciach w takich ilosciach na pewno nie byly nie byly widoczne Pan Nowakowski

Twierdzil r6wnie2, ze dodatkowo w miejsce inteMencji byly nazucane Smieci, gruz, te robiono te

zeczy. Robiono p62niej takie zdjecia i wysy+ano do Olsztyna. Szanowni Paistwo, jak powiedzjalem, to

mysle, ie ktoS musialby sie niezle pofatygowaC, 2eby tyle tego towaru dostarczyC. Bylo pytanie r6wnie2

zadane, czy jest peekonanie, 2e nie ma tam gruzu pod tym deptakiem. Pan Nowakowski powiedziall ,,

2e nie wie, co jest pod spodem. Og6lnie bylo tam wysypisko od kilku lat robione przez mieszkafc6w

Rybna" Szanowni Paistwo, w tym momencie chcialbym zaprotestowad i stanqC w obronie

mieszkaic6w, poniewaz pokate p62niej zdjecia, kt6re twierdze, 2e potwierdzq to, 2e te oskar2enia

mieszkaicdw rdwnie2 nie znajdujq uzasadnienia. Pan Nowakowski na to pytanie f6wnie2 stwierdzil, 2e

,,nie gwarantuje, te glebiej nie ma Zadnych cegief'. Natomiast tutaj widzimy, 2e nie ma korytowania i te

cegly po prosiu sq usypane na podliozu. Czyste cegly sq suche i czyste, co mo2e Swiadczyc Szanowni

Pahstwo, i2 w tym miejscu nalezalicby bardzo kr6tki okres czas!. Zapytalem r6wnie2 Pana

Przewodniczqcego Komisji Pana Sylwestra Kaspfowicza, czy wszystko zostalro wykonane zgodnle ze

sztukq budowlanq? Pan Pzewodniczacy Sylwester odpowiedzial, 2e ,,ufa tym, kt6zy podjeli sie tego
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zadanaa. Nie jest specjalistq w tych sp€wach. l/ieszkafcy cieszq sie, 2e inwestcja powstala".

Oczywiscie r6wniez si9 do tego pzylaczam, bo. na pewno jest to ciekawy element naszej gminy I dodal

na kohcu, 2e ,,dla niego wszystko jest w porzqdku". Ppeczytal,em, Ze korytowanie polega na usuniecie

podlo2a naturalnego siegajecego od 20 do 40 cm. Pan wykonawca bedqcy na tej komisji stwierdzil, Ze

takie korytowanie wykonywane bylo na glebokosci 30 cm.. Tutaj widzimy i r6wnie2 chcialbym sie

odniesc do sl6w os6b, kt6re zajmowaly stanowisko w tym zakresie, 2e skoro to co widzimy ma malo

wsp6lnego W mojej ocenie oczywiScie ktoS mo2e sie ze mnq nie zgadza6. Koryto wykonuje sie na

glebokosci podloza naturalnego, czyli to powinno zosta6 zeb€ne. Odnoszqc sie do sl6w pana Artura

Zylki, kt6ry powiedzial na tej komisji, ze. ta inwestycja byla wykonywana etapami. Uklac,ano w miejscu

inwestycjidrogq tymczasowa, p62niej jq zbierano. Pan Artur byl r6wnie2zapytany o koryto iodniesienie

sie do tych zdjeC.

Pan twierdzil,2e koryto bylo odcinkami, czylitutaj nale2y sAdzi6,2e po prostu od tego rnomentu w strone

wykonanego chodnika jest wszystko w pozqdku. Jest koryto i ono siQ kodczy po prostu na ostatnim

kraw€zniku. I p62niej bylo wykonywane wedlug opinii pana Janusza Nowakowskiego oraz pana Artura

Zylki kolejne korytowanie. Akumt tutaj nie bede sie do tego do tego odnosil ale zdjQcia wedlug mnie sq

jednoznaczne. Tutaj r6wnie2 widzimy naturalny grunt i mo2na ptzytoczyc moje slowa, kt6re

wypowiedzialem pzed chwilq. Czy zostalo zebrane na 30 cm rodzimy grunt, czyliod poziomu gruntu

kopiuiemy kilkadziesiqtcm iwychodzimy do poziomu tego powiedzmy 0. Tutajr6wnie2 mo2emy odniesc

si9 do sytuacjj, o ktorej wspomnialiem odnosnie korytowania, znajdowania sie tam wysypiska, kt6re juz

bylo wczesniej i. Mysle, 2e w tym miejscu akurat to jest w tym miejsc!, gdzie jest wiata, na ulicy, na

skzy2owaniu ulicy Sportowej i Vwzwolenia. A wiec, Szanowni Paistwo, ka2dy z nas na pewno

pzeje2d2al tam wielokrotnie i myslQ, 2e te cegly, ten gruz, jesli by lezal, bo tak zostal nazwany akurat

pzez Pana wykonawce, bylby pzez nas zauwa2ony.

Co do korytowania r6wnie2 tutaj mozna sobie pzeanalizowac czym jest skorygowane, pzeliczy6

glebokosC tego i por6wnad z wykonaniem. Pan Janusz. \ /ykonawca oswiadczyl, 2e do budowy.

powiedzial, 2e ,,wszystkie Smieci ujawnione przed rozpoczQciem inwestycji zostaly zebrane i

posegregowane zgodnie z wytcznymi pracownrka WOS Pan Janusz twierdzil i oswiadczyl

Potwierdzit, 2e ,, uzywal do inwestycjitego maierialu, kt6ry znajduje sie w prcjekcie'. Z tego co pamiQtam

w projekcie jest kruszywo o 0,30 chyba 1 milimetra lamane. I tak r6wnie2. osoby obecne na tej na tej

komisji twiefdzily, 2e ktos m6gl w nocy zakopaC bqdz podrzucid jakiS gruz bed2 cegv. Pan wykonawca

powiedzial, 2e u2ywal tych material,6w zgodnie ze specyfikacjq i oczywiscie jesli znajdujq sie tam jakies

cegly igruz to byly podtz ucone pEez mieszkahc6w. Odnoszqc sie do tego zdjecia. VVidaC nawet na tym

wczeSniejszym, Ze ten gruz jest nawet ulozony ju2 wczesnjej. Czy na wysokosci tego krawe2nika? |

teraz idqc analogiq toku rozumowania wychodzilo na to, 2e uzyto wlasciwego kruszywa zgodnego z

projektem, wykonano koryto i kto6 w nocy mogl ewentualnie tym siq zajqc.

Czylitak by wyglqdalo,2e rozebrac, ulozyC tamte cegly i ulio2y6 wszystko na nowo tak 2eby wykonawca

siQ nie zorientowal. To jest na odcinku r6wniez bye mo2e takjak m6wiwykonawca byly tam jakies stare

qruzy, Smieci. To sq moze czesci fozbidrkowe budynk6w, ktdre musialy zostad usuniQte pey tej

inwestycji. I poprosze dalej. I teraz, szanowni paistwo, poprosil mnie o to jest bardzo. To jest bardzo
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istotna i istotna rzecz, kt6ra r6wnie2 podwaza wypowiedzi os6b, kt6re zabieraly, kt6re twierdzily' 2e ten

gruz tam sie znajdowal. To jest zdjQcie wykonane, mo2e nie llykonane, ale umieszczone na stlonie

gminnej. Tzeciego, czwartego marca, dokladnie w tej czesci lewej, gdzie znajdujq sie te dzewa, nle

widad tam gruzu. Rozsypane Smiecijakieis starej papy. No pzynajmniej nie mo2na tego tak dokladnie

dosttzec. Ale ten teren jest czysty je6li chodzi o takie elementy Proszq o kolejne zd.jecie. Tutai to jest

zdjecie Szanowni Panstwo, a6wnae2 ze strony UzQdu Gminy, kt6re zostalo wykonane llloze

niewykonane umieszczone zostalo na stronie gminy w dniu 31 marca. I r6wnae2 mo2na dostrzec na

dole, pzy tym bldynku, w prawym dolnym rogu napeeciwko. To miejsce, ktdre widzielismy na

wczesniejvym zdjeciu to jest to samo miejsce. R6wniez nie widaC aby tam. Ten gruz siQ znajdowal,

aby byio tam wysypisko robione p€ez mieszkaic6w. Prosze o kolejne zdjecie. I prosze rdwniez

zauwa2y6 r6wnie2 o, m6wilem przed chwilq o tym miejscu. Gdzie za tq wiatq budowlanq przy jezotze,

gdzie r6wnie2 byly rozsypane cegly. Tutaj akurat mo2e trudno jest to stwjerdzie, ale wynika z tego, 2e

tet ich tutai nie wida6. R6wnoczesnie co jest warte uwagi, na co r6wnie2 koniecznie tzeba zwr6ci6

uwagQ jest r6wnolegla rozbi6rka tego domu znajduiqcego siQ pzy skrzy2owaniu Poprosze o kolejne

zdjecie. I tutaj, Szanowni Paistwo, prosze jeszcze jedno. To jest miejsce pQy tych dzewach, o ktorych

wspominabm itam na wczesniejszych zdjeciach izdjeciach z lotu ptaka. Takich element6w dosttzec

nie mozna bylo. Poprosze o kolejne zdjecie. I tutaj widzimy, 2e. Wdniu. Tzeciego kwietnia, czyli miesiec

po wykonaniu tego pierwszego zdjQcia, nagle pojawia siQ gauz, gruz, cegly, odpady budowlane.

l\4o2na sie domySlaC bqdZ nie, czy one sq przysypane piachem, bo tam pan Nowakowski twozyl droge

tymczasowq ijak twierdzi pan Artur zylka. No ale na pewno tego gruzu na tych wczesniejszych zdjQciach

nie ma. I idqc i odnoszqc siQ do sl6w Pana wykonawcy, 2e mieszkaicy podzucali ten gruz, to tak jak

ju2 wczesniej wspomnialiem, ktos musialby sie na pewno bardzo mocno pofatygowad, zeby ten gruz

tam nanie56, posypaC ewentualnie to piachem i po prostr.r tak zostawid. Pfosze o kolejne zdjQcie. I tutaj

r6wniez na wcze6niejszym zdjeciu akurat tojest za budynkiem na poczqtku. Na poczqtku czy w poblizu

tych drzew, kt6re byly widoczne na wczesniejvym zdjeciu ukladana jest droga tymczasowa i Pan

wykonawca powiedzial, 2e do budowy drogi tymczasowej uzywat posp6lki. Mo2e jest to. Mo2e jest to

stary gruz, kt6ry tam zalegal i bylo tam wysypisko. Twozono to od wielu lat, ale prosze zauwa2yc

r6wnie2, 2e te cegly sq suche. Jesli bylyby tam chociazby jeden sezon, to na pewno by w ten sposdb

tak nie wyglqdaly. A wiec naleZy to r6wnie2 wzie6 pod uwage.

Prosze o kolejne zdjecie, chyba, 2e to ju2 jest koniec. Ostatnie moje €ranowni Panstwo, takie

podsumowanietej kontroli. Chcialbym, abyScie przeanalizowalito, co zostalo pokazane, pEeanalizowali

protok6l, informacje, kt6re twierdzq,2e bylwykonany deptak i ktos tam te cegly skopiowal. O ile bysmy

te€z poszli itam pr6bowalico6 odkry6, o ile by byly, to na pewno bylby to material podzucony, czyla

ktos musialby si€ pofatygowac. Chcialbym, zebyscie podeszli bafdzo powaznie do tego tematu, bo

mozemy sobie wm6wiC, 2e bylo tam wysypisko, mieszkahcy podzucali, ktos wykonal sabota2 jesli

chodzi o zdjecia, bo on je robil nielegalnie. I chcialbym r6wnie2 powiedziec, ze ta kontfola zostala

zakodczona, zostal sporzqdzony, zakodczona. Tak jak pan przewodnjczqcy Sylwester Kasprowicz

oswiadczyl, 2e kontrola zostala zakohczona. W mojej ocenie jest bardzo du2o wqtpliwosci, kt6re

nale2aloby wyjasniC itego w ten spos6b pozostawicnie mo2na, a pzedewszystkim tzeba to koniecznie

sprawdziC. Chcialbym zapyla' pana w6jta, chcialbym zapytaC paniA sekretaz po otzymanau tego
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protokolu z ustaleh pokontrolnych. Chcialbym zapytac jakie stanowisko w tej sprawie Uzqd Gminy

zaJmie w stosunku do wykonawcy, w stosunku do spozadzonej dokumentacji i do pzeprowadzonej

kontroli? Chcialbym, chcialbym na koniec powiedziec,2e nie chodzi mi po prostu tutaj Szanowni

Pans&o, o to, zeby jakikolwiek stolik wyrzucad do g6ry nogami, ate fakty pzedstawiajq zupelnie inne

tezy, o ktorych nas informowano na tej komisji."

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek,, Prosze pa6stwa. Ta sprawa musi byd pzedmiotem glebszej

analizy. Dlatego na razie jeszcze za wczesnie na podsumowanie tej dyskusji, tych pzedstawionych

fakt6w. Inwestycja zostala ju2 tzy lata temu zakohczona. Czas robi swoje, natomiast niewatpliwie jest

jeszcze w kakcie. TEeba pzeanalizowad doSC obszerny material, umowe z wykonawcq. To sq

skomplikowane historie."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski: ,, Oczywiscie. Szanowni Paistwo, Panie Pzewodniczqcyl Tak, tzeba
to przeanalizowac. Nie chcialbym tutaj byd w zaden spos6b uszczypliwy, bo informacje o tym naszym

wniosku o konkole wplyngly bodaj2e pod koniec kwietnia zeszlego roku, A wiec koche czasu. Troche

czasu ju2 uplynelo, ale nie chclalbym tutaj w 2aden spos6b tego przekreslaC. Mam nadzieje, 2e tq

sprawe wyjasnimy i wszystkie wqtpliwosci. JeSli bQdzie ttzeba podjqdjakie6 dalsze dzialania czy slu2yc

pomocq, to na p€wno na pewno mogq Paistwo na nas wszystkich radnych liczye'

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piok Korantowski zwr6cil sie do radnego Pana Rafala Gniazdowskiego ,,

Panie Radny, ja mam do Pana pytanie, bo na dzied dzisiejszy nie wiem, bo nie jestem zorientowany

czy spfawa zakohczyla sie? Bylem w tej sprawje ptzesluchiwany w Komendzie Powiatowej Policjillawie

Ta sprawa jest w toku czy ju2 sie zakohczyh?"

Radny - Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi wskazal: ,, Powiem panu tak zgodnie z kodeksem

postepowania karnego osoba, kt6ra jest strona ma informacje o zakonczeniu bed2 skierowaniu aktu

oskanzenia czy innej formie zakoiczenia tego postepowania. Natomiast ja nie mam. Nie mam statusu

strony w tym postepowaniu, a wiec takiej wiedzy na tq chwile nie posiadam.'

PE ewodniczqcy Rady - Pan Piotr Korantowski zapytal radnego Pana Rafala Gniazdowskiego: ,, Panie

radny, Pan skladal wniosek, to w trakcte pzesluchania zostalem poinformowany kto zlo2yl

zawiadomienie o popelnieniu pzestepstwa w zwiezku z nieprawidlowosciami na wybudowanym

deptaku. Tak mnie ooinformowano na komendzie w llawie."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi wskazal ,, zgadza sie. Osoba zawiadamiajqc zgodnie z

kodeksem postepowania karnego jest informowana o zakoiczeniu postQpowania ijego koicowej

decyzji merytorycznej. Natomiast co w trakcie, to nie mam wglqdu do akt sprawy, nie mam takiej

informacji."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Korantowski zapytal radnego Pana Rafala Gniazdowskiego: ,, Chodzi

mi o to, czy ta sp€wa sie zakoiczyla ju2, czy jeszcze?"
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Radny - Pan Rafal Gniazdowskiw odpowiedzi wskazal ,, Nie. Nie mam takiei wiedzy na ten temaf

Mieszaniec - Pan Malinowski podzielil sie swoimi spostze2eniami na temat pandemii COVID

Mieszkanaec - wyrazil swojq opiniQ oraz pzedstawil zapytan ia na temat biezacych spraw gminy miedzy

innymi funkcjonowania osrodka zdrowia w Rybnie, problemu odsnie2ania dr6g w okresle zlmowym, JaK

r6wniez gospodarki odpadami na terenie gminy Rybno, dalej utylizacji eternitu czy odlowu wilk6w '

Pzewodniczacy Rady - Pan Piotr Kornatowski w odpowiedzial, i2 zgodnie z sugestiq Sekretaz Gminy

udzieli odpowiedzi na zapytania na pismie.

Na tym dyskusjQ zakohczono.

Ad.S.Zamkniecie obrad.

O godz.12.35 Pzewodniczqcy Rady Gminy Pan Piotr Koanatowski- wobec wyczerpan|a dzlennego

porzadku obrad - zamknql obrady LIX sesii zwyczajnej Rady Gminy Rybno.
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